

ABSTRACT**PERCEPTIONS OF 7TH SEMESTER STUDENTS TOWARDS JOURNALISM
SPECIALIZATION COURSES OF FRENCH DEPARTMENT AT LAMPUNG
UNIVERSITY ACADEMIC YEAR 2021/2022**

By

Agatha Monica Silaban

The purpose of this study is to determine the obstacles, perceptions, and advantages of journalism specialisation courses obtained by students of the French Department at Lampung University class of 2019 in the 2021/2022 Academic Year. This research is a descriptive qualitative research using semi-interview data collection techniques. The data in this research were tested using triangulation. Based on the results of the research that has been conducted, the researcher found that the obstacles experienced by students are categorised into internal and external obstacles. Meanwhile, student perceptions are positive and included in the social perception category. Thus, through this journalism specialisation course, students gain benefits in the fields of skills, knowledge, attitudes, and new views related to the world of journalism obtained in theory in class and when carrying out various journalistic practices in the field.

Keywords: *journalism, obstacle, perception*

RÉSUMÉ

PERCEPTIONS DES ÉTUDIANTS DU 7^{ÈME} SEMESTRE À L'ÉGARD DES COURS DE SPÉCIALISATION EN JOURNALISME DU DÉPARTEMENT DE FRANÇAIS À L'UNIVERSITÉ DE LAMPUNG L'ANNÉE ACADÉMIQUE 2021/2022

Par

Agatha Monica Silaban

L'objectif de cette étude est de déterminer les obstacles, les perceptions et les avantages des cours de spécialisation en journalisme obtenus par les étudiants du Département de Français à l'Université de Lampung de la classe 2019 au cours de l'Année Académique 2021/2022. Cette recherche est une recherche qualitative descriptive utilisant des techniques de collecte de données par semi-interview. Les données de cette recherche ont été testées en utilisant la triangulation. Sur la base des résultats de la recherche qui a été menée, il a constaté que les obstacles rencontrés par les étudiants sont classés en obstacles internes et externes. Pendant ce temps, les perceptions des étudiants sont positives et incluses dans la catégorie des perceptions sociales. Ainsi, à travers ce cours de spécialisation en journalisme, les étudiants obtiennent des avantages dans les domaines des compétences, des connaissances, des attitudes et des nouveaux points de vue liés au monde du journalisme, obtenus en théorie en classe et lors de la réalisation de diverses pratiques journalistiques.

Mots-clés: *journalisme, obstacle, perception*